
 Inspraak  op 11-9-2019 bij Commissie Milieu en Mobiliteit van Provinciale Staten van 

Utrecht inzake Vervoersplan 2020 met gevolgen voor de bus in het Soesterkwartier 

  

U houdt zich bezig met vervoer en milieu. Binnenkort wordt opnieuw de aanbesteding aan Syntus 

gedaan voor het OV-busvervoer in de provincie. Wij zijn  bewoners uit het Soesterkwartier in 

Amersfoort, gekomen om met u te spreken over hoe zo'n aanbesteding uitpakt voor een flinke oude 

stadswijk. We komen met een 40 jaar oude bus, van toen er nog 2 buslijnen lijnen door de wijk 

liepen, om het kwartier. 

Helaas is in de afgelopen jaren het gebruik van de bus in de wijk afgenomen en dat lijkt tot gevolg 

te hebben dat er nog minder busvervoer komt. De neerwaartse spiraal naar vervoersarmoede. 

We hebben nu al op zon-en feestdagen geen bus, als enige wijk van Amersfoort. Volgens 

geruchten gaat vanaf december er ook op zaterdag en in de avond er geen bus meer rijden. De route 

wisselt gedurende de dag van richting (mensen staan bij de verkeerde halte te wachten) en  

bedient ook het industrieterrein, waardoor een regelmatige busgebruikster nu 12 € per maand 

meer kwijt is aan de omrijdende bus, afgezien van extra tijd. Geen wonder dat buiten de spits met 

scholieren en werknemers een grote bus slecht gevuld wordt. 

We willen dat hier verandering in komt, verbetering; dat deze wijk in Amersfoort niet geïsoleerd 

raakt, met gevolgen voor eenzaamheid van ouderen, die niet meer met de fiets kunnen, tot 

problemen van jongeren om verder te reizen met OV, of bezoek te krijgen, dat zelf met het OV 

komt. Voor het vervoer naar het centrum of station is de auto niet handig (autoluw). Mensen in onze 

wijk rijden vaak geen auto vanwege de kosten of wilden er geen hebben vanwege het milieu. 

We begonnen met een enquête onder wijkbewoners om de wensen en de klachten te inventariseren. 

Daarvoor zijn vragenlijsten uitgezet op trefpunten in de wijk en we hebben de meeste enquêtes 

opgehaald bij op de zomerbraderie van de Noordewierweg (onze hoofdstraat). We hebben 140 

ingevulde antwoordlijsten  verwerkt, onderverdeeld in (jong-)volwassenen reizigers tot 60 jaar, 

ouders met kinderen en ouderen vanaf 60 jaar. En die groepen zijn weer onderscheiden naar 

wel- en niet-gebruikers van de OV-bus.  We hebben nu ook in beeld waarom mensen niet met de 

bus gaan, maar wel vinden dat er een goede busverbinding moet zijn: voor wie het nodig heeft en 

als een sociale voorziening.  U kunt de uitkomsten van de enquête bij ons opvragen. 

Het verbaast niet dat op vrijwel alle invullers vinden dat er een goede busvoorziening voor de wijk 

moet zijn of komen, met een regelmatige bustijden, eenduidige haltes, lagere kosten, ook in het 

weekend en in de avond,  buiten de spitstijden met een klein busje alleen door het compacte 

Soesterkwartier. Het is een gemengde wijk van circa 10.000 bewoners met nogal wat ouderen en 

mensen met een handicap of weinig geld. Er wordt veel gelopen, (electrisch) gefietst of met de 

scooter gereden, totdat dat niet meer gaat en onveilig is. Er is wel een buurtauto; die komt op 

afspraak van een dag van tevoren. Goed om naar de oogarts te gaan, maar niet voor spontaan 

bezoek. We hebben een dagelijkse bus nodig voor mensen van alle leeftijden in de wijk. Goed 

voor de bewoners, met als extra: minder parkeerplaatsen nodig en schonere lucht. 

 

Het werd ons duidelijk dat de beslissing over het stads- en streekvervoer in september al wordt 

genomen en dat Gedeputeerde Staten al dan niet accoord kunnen gaan met de voorgenomen 

veranderingen in het vervoersplan door Syntus. Daarom gingen we aandacht en publiciteit vragen 

door een vrolijke actie voor meer gebruik van de bus in de wijk; we vulden de lijndienst van 

dinsdagmiddag 13-08 , zie filmpje op http://www.destadsbron.nl/.  We mobiliseren de wijk en halen 

de media, krijgen ondersteuning in de Amersfoortse gemeenteraad (10-09) en nu zijn we bij P.S. 

 Wij hebben recht op een goede busverbinding, net zo goed als de aanwonenden van meer 

rendabele lijnen. We willen meedenken, ideeën aandragen, zodat het OV gaat passen bij deze 

wijk. Van vervoersarmoede naar verplaatsingsgemak. Het zal fijn zijn wanneer dat mede door 

u tot stand komt. 

 

Namens het wijkcommité De bus komt zo, Clary Stäb (0612826476) 

http://www.destadsbron.nl/

